
Протокол № 3
засідання Комітету з логістики та міжнародних перевезень

Громадської ради при Держмитслужбі України 

Дата та час проведення:  01 листопада 2024 року, 14 год. 00 хв.

Місце проведення:  онлайн-зустріч Google Meet

Присутні члени Громадської ради при Держмитслужбі:

1. Берестенко Віктор
2. Вдовіна Галина
3. Грищишин Людмила 
4. Зібницький Ілля
5. Крилач Олена
6. Луговець Валерій
7. Стеценко Петро
8. Трусов Сергій

Присутні:

1. Лазарєв Олександр, експерт Громадської ради

Запрошені:

1. Валерій Касій, представник Одеської митниці Держмитслужби

ПОРЯДОК ДЕННИЙ

1. Проект Закону України “Про внесення змін до деяких законів України щодо 
удосконалення законодавства з питань прикордонного контролю”  №10128 від 06.10.2023 
 Доповідач: Лазарєв Олександр

2. Ефективність діяльності ДМСУ в розрізі митниць за І півріччя 2024 року 
 Доповідач: Марченко Вікторія

3. Запровадження електронного документообігу в Одеському порту 
 Доповідач: Берестенко Віктор

4. Різне.

СЛУХАЛИ:
Берестенко Віктора, який привітав усіх присутніх, подякувала присутнім за участь у засіданні 
Комітету з логістики та міжнародних перевезень Громадської ради при Держмитслужбі України. 
Також проінформував про присутність на засіданні запрошених учасників.
Було оголошено питання порядку денного, учасники засідання повідомили про відсутність 
заперечень та доповнень

Голосували:  За прийняття порядку денного 
-        «за» – 8;
-        «проти» – 0;
-        «утримались» – 0.



Рішення прийнято.

ВИРІШИЛИ: Затвердити порядок денний засідання.

З питання 2 Порядку денного:

СЛУХАЛИ:

Лазарєва Олександра, який доповів про наявний проєкт Закону України “Про внесення змін до 
деяких законів України щодо удосконалення законодавства з питань прикордонного контролю”  
№10128 від 06.10.2023, який, у разі прийняття, може створити додаткові перешкоди для діяльності 
бізнесу.
Відповідно до запропонованих у проєкті змін, працівники ДПС зможуть самостійно або разом із 
митними органами проводити огляди транспортних засобів та товарів, що переміщуються через 
кордон, що призведе до перекладення функції, які  належать митним органам, на прикордонну 
службу.
Тож пропонується звернутись до профільних комітетув ВРУ із пропозиціями та проханням 
опрацювати даний законопроєкт більш детально та досконало. 

В обговоренні взяли участь:
Вдовіна Галина, яка запропонувала ознайомитись з підготовленими зауваженнями та 
пропозиціями профільних об’єднань, таких як Асоціація міжнародних експедиторів України або 
Європейської Бізнес Асоціації, врахувати дані позиції при підготовці проєкту звернення по даному 
питанню. Також було запропоновано розглянути дане питання та проєкт звернення на черговому 
засіданні Громадської Ради при Держмитслужбі. 

Голосували:  За підготовку проєкту звернення з урахуванням позицій АМЕУ та ЄБА, та внесення 
до порядку денного чергового засідання Громадської ради.
-        «за» – 8;
-        «проти» – 0;
-        «утримались» – 0.

Рішення прийнято.

ВИРІШИЛИ:  Підготувати проєкт звернення Громадської ради до профільних комітетів ВРУ щодо 
проєкту Закону України №10128 від 06.10.2023 з урахуванням позицій АМЕУ та ЄБА.

З питання 2 Порядку денного:

СЛУХАЛИ: 

Берестенко Віктора, який доповів, що під час виїзного розширеного засідання Громадської ради 
при Держмитслужбі, яке відбулось 2 липня 2024 року у м. Одеса, було обговорено питання 
впровадження електронного документообігу в Одеському морському торговельному порту. Згідно з 
протоколом, було прийнято рішення активізувати роботу у напряму запровадження електронного 
документообігу в Одеському порту. Зокрема Одеською митницею було повідомлено про готовність 
запуску з 01.10.2024 року електронного документообігу в Одеському порту у тестовому режимі, а 
також відпрацювати питання взаємодії між дотичними органами.
Проте, за інформацією від представників бізнесу, зазначені кроки не зроблені, скарги на 
хабарництво посадових осіб митного посту №3 продовжують надходити. 
Також Віктор Берестенко звернувся до представника Одеської митниці з проханням надати 
коментар по даній ситуації.

В обговоренні взяли участь:

Представник Одеської митниці ДМСУ Валерій Касій, який повідомив що станом на сьогодні 
програма електронного документообігу працює у тестовому режимі. Питання нормативного 
регулювання впровадження та реалізації електронного документообігу не є прерогативою Одеської 
митниці, рішення по цьому питанню залишається за центральним апаратом Держмитслужби. Для 



подальшої реалізації Одеська митниця потребує процесуального рішення або доручення з боку 
Держмитслужби.
Вдовіна Галина, звернула увагу на те, що під час минулої зустрічі представник Одеської митниці 
рапортував про те, що є потреба у здійсненні погоджувальних процедур з прикордонниками.
У зв’язку з тим, що інформація від бізнесу та Одеської митниці різниться, запропоновано від імені 
Комітету звернутись до центрального апарату Держмитслужби щодо надання доручення 
(відомчого наказу) щодо впровадження електронного документообігу та зазначення відповідальної 
за дане питання особи. 

Голосували:  За підготовку та направлення звернення до центрального апарату Держмитслужби 
щодо надання доручення (відомчого наказу) щодо впровадження електронного документообігу та 
зазначення відповідальної за дане питання особи. 

-        «за» – 8;
-        «проти» – 0;
-        «утримались» – 0.

Рішення прийнято.

ВИРІШИЛИ: Підготувати проект звернення від Громадської ради до центрального апарату 
Держмитслужби щодо надання доручення (відомчого наказу) щодо впровадження електронного 
документообігу та зазначення відповідальної за дане питання особи. 

З питання 3 Порядку денного:

СЛУХАЛИ:

Берестенко Віктора, який надав інформацію про результати аналізу статистичних показників 
ефективності митниці за 1 півріччя 2024 року. Серед “лідерів” - Одеська, Львівська та Київська 
обласні митниці. Проблематика, зокрема, пов’язана з відсутністю єдиних критеріїв ефективності, 
наразі кожна митниця керується різними підходами до роботи та ефективності, серед яким 
основним показником виступає розмір митних платежів, проте не враховується кількість 
неефективних ФМК та карток відмови. Також було запропоновано підготувати об’єктивний 
рейтинг ефективності митниць на основі отриманих статистичних даних.

В обговоренні взяли участь:

Грищишин Людмила, яка висловив думку щодо того, що дане питання варто висвітлювати та 
звертати увагу на дані показники. 
Трусов Сергій, який запропонував уточнити у ДМСУ чи  була проведена якась робота по питанню 
ефективності митниці. 
Лазарєв Олександр, який висловив думку про те, що не аналізуються причини виникнення даної 
проблеми, не здійснюється робота для покращення процедур.Також була висунута пропозиція 
щодо ініціації проведення спільної зустрічі профільних департаментів митниці та представників 
бізнесу і асоціацій. 
Вдовіна Галина, яка запропонувала запитати статистику інші місяці 2024 року, а також запитати 
статистику щодо аркушів коригування. Також підтримано пропозицію підготовки об’єктивного 
рейтингу після отримання додаткових статистичних даних та презентувати його на початку 
наступного року. 

Голосували:  За підготовку запиту статистичної інформації за 3 квартал 2024 року а також 
підготовку об’єктивного рейтингу ефективності митниць.

 -        «за» – 8;
-        «проти» – 0;
-        «утримались» – 0.

Рішення прийнято.



ВИРІШИЛИ: Підготувати запит публічної інформації щодо показників діяльності митниць за 3 
квартал 2024 року, а також підготувати об’єктивний рейтинг митниць за 2024 рік для 
оприлюднення на початку 2025 року.

Засідання завершилось  о 15:00

 

Голова                                                                                               Берестенко В.В.


